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Ordförandes sign Justerares sign Utdragsbestyrkande 
   

Protokoll
Sammanträdesdatum
2021-02-26

 
Plats och tid Microsoft Teams , klockan 09:00-11:00 
  
Ledamöter Helene Andersson (C) (ordförande) 

Sten-Eric Svensson (-) (vice ordförande) (PRO) 
Patrik Thorsson Nilsson (S)  ersätter Lise-Lotte Bensköld Olsson (S) 
Ann-Margret Nilsson (-) (SPF) 

  
Ersättare Niklas Mattsson (KD) 

Kerstin Zander (-) (PRO, ersättare) 
Lennart Wilhelmsson (-) (SPF, ersättare) 

  
Övriga Karin Nordstrand  (Hälso o sjukvårdsstrateg, Hälso- och sjukvård) §§4-

5, Anette Karlsson (Verksamhetschef/Sjuksköt, Vårdcentralen 
Andersberg) §6, Jakob Alström (Verksamhetschef/-utveckl, Hälso- och 
sjukvård) §5 

  
Paragrafer §§1-8 
  
Utses att justera Sten-Eric Svensson 
  
Justeringens plats och tid  
  
 
 
 
 
 
Underskrifter 
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  Sofia Nygren 
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  Helene Andersson 

 
Justerare  ................................................        ……………………………….. 
  Sten-Eric Svensson 
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Anslag/Bevis Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
Organ Regionpensionärsrådet 
Sammanträdesdatum 2021-02-26 
Paragrafer  

Justeringsdatum  
Datum för anslagets uppsättande 

 

Datum för anslagets nedtagande  
Protokollets förvaringsplats 

 

 

................................................. 

 

Underskrift 
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Ärendelista 
§1 Justering 
§2 Godkännande av föredragningslistan 
§3 Anmälan av protokoll från RPR 2020-11-27 

§4 Information om Region Hallands svar till IVO gällande tillsyn av medicinsk 
vård och behandling för äldre på särskilda boenden 

§5 Aktuellt covid-19 
§6 Information om  Läkaransvar i hemsjukvården 
§7 På gång inom Region Halland 
§8 Övriga frågor 
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§1 
 
Justering 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 utse Sten-Eric Svensson att jämte ordföranden justera protokollet 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 utse Sten-Eric Svensson att jämte ordföranden justera protokollet 
 
Paragrafen är justerad 
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§2 
 
Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 godkänna föredragningslistan 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 godkänna föredragningslistan 
 
Paragrafen är justerad 
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§3 
 
Anmälan av protokoll från RPR 2020-11-27 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna informationen till protokollet 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna informationen till protokollet 
 
Beslutsunderlag 

 Protokoll RPR 2020-11-27_signerat 
 
Paragrafen är justerad 
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§4 
 
Information om Region Hallands svar till IVO gällande tillsyn av 
medicinsk vård och behandling för äldre på särskilda boenden 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har genomfört en tillsyn på särskilda 
boenden (SÄBO) inom Region Halland med koppling till covid-19-pandemin. Därefter 
har IVO begärt in en redovisning av hur Region Halland ämnar fortsatt säkerställa att 
äldre som bor på särskilt boende får vård och behandling utifrån den enskildes behov 
vid misstänkt eller konstaterad covid-19. Vid dagens sammanträde redogör Karin 
Nordstrand, strateg Hälso- och sjukvårdsavdelningen, för Region Hallands inställning 
och åtgärder utifrån de brister som IVO identifierat. 

1. Region Halland uppfattar att kritiken avser dokumentation och instämmer i 
bedömningen utifrån underlaget 

2. Beskrivning av ansvaret för medicinska insatser för boende vid SÄBO 
3. Välkomnar eventuella nationella indikatorer för medicinska insatser i 

hemsjukvård 
4. Inga kommuner producerar till Nationell patientöversikt (NPÖ) och lagen 

försvårar sammanhängande dokumentation. 
Redan genomförda åtgärder: 

 Utvidga läkarmedverkan 
 Fler insatser via beredskapsjouren 
 Tilläggsöverenskommelse om insatser på covid-19-korttidsboenden 
 Stöd för att prioritera individuella medicinska bedömningar vid SÄBO 
 Fastställd rutin för brytpunktsbedömningar – orelaterad till covid-19 

Planerade åtgärder: 

 Fortsatt löpande uppföljning inom Vårdval Halland 
 Förtydliga det särskilda uppdraget till vårdcentraler inom Vårdval Halland om 

stöd och utbildningsinsatser till personal vid särskilda boenden. I det särskilda 
uppdraget till vårdcentralen ska ingå att gemensamt med kommunen 
säkerställa rutiner och uppföljning av dessa för:  

1. dokumentation av involvering av boende och närstående 
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2. dokumentation av ställningstagande och genomförande av vård i livets 
slutskede 

3. dokumentation för att undvika dubbeldokumentation eller 
”dokumentationsglapp” 

 Krav om att journalgranskningar ska göras avseende patienter på SÄBO 
kommer att införas som en del av Region Hallands uppföljning av 
vårdvalsutförarna under 2021. 

 Se över och ta ställning till förtydligande av övergripande rutiner om 
dokumentation i allmänhet och avseende involvering av närstående och 
patienter i synnerhet. 

 Förtydliga den gemensamma rutinen kring brytpunktssamtal som vi har tagit 
fram gemensamt med kommunerna med tydligare anvisningar om 
dokumentation. 

 Utifrån den kritik som ges av IVO och resultaten av genomförda 
journalgranskningar se över och ta ställning till förtydligande av övergripande 
rutiner när det gäller dokumentation 

Lennart Wilhelmsson: Problemet med SÄBO är att de som har sin vistelse där är 
mycket svårt kroniskt sjuka. Det har inte kommunerna uppfatta. De utför 
socialomvårdnad. Det fattas medicinsk kompetens på boendena. Det saknas 
kompetens om hygien. Detta måste åtgärdas. Det måste göra mer regelbundna 
kontroller. Kommun och region måste steppa upp samt samarbeta mer. 

Stenne Svensson: Jag instämmer med Lennart. Det diskuteras för mycket vilken 
huvudman som ska betala, och det går ut över vårdtagaren. 

Karin Nordstrand: IVO har gjort en annan granskning av kommunens uppdrag. Jag 
håller med om att det är problem när det är två olika huvudmän. Målsättningen är att 
det ska vara sömlösvård för vårdtagaren. 

Lennart Wilhelmsson: Du tar upp det som är viktigt,  samarbetet. Som tjänsteperson 
säger du att det är två huvudmän som är problemet med vad gör ni för att överbrygga 
det och samarbeta mer? Koordination och vilja behövs. 

Kerstin Zander: Samarbete. Vi bör uppmärksamma Gemensamma nämnden för 
hemsjukvård och hjälpmedel (GNHH) om problemet. 

Patrik T Nilsson: Jag sitter med i GNHH och närsjukvården. Vi är medvetna om 
dilemmat.  I närsjukvården ser vi att pandemin bidragit till att det har blivit bättre, 
gällande samverkan, mellan Region Halland och kommunerna.  I GNHH lyfter vi 
problem med kommunikation och följer nog upp samverkan. Vi mäter brister mm. 

Niklas Mattsson: Instämmer med Patrik T Nilsson. 
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Lennart Wilhelmsson: Ut på boende och följ upp!  Arbeta mer med samtal med 
personalen i verksamheten. Sköterskorna måste ut i verksamheten och det måste bli 
mer medicinskkompetens på boendena. Det låter som att det finns vi och dem även 
som ni säger att det blivit bättre. 

Karin Nordstrand: Under pandemin har Region Hallands samverkan med 
kommunerna  ökat och där har även Smittskydd och läkarmedverkan ingått. 

Ann-Margret Nilsson: Hur tänker man framöver angående att boende på SÄBO 
kräver mer och mer sjukvård? 

Helene Andersson: Hur kan vi samla information om patienten på ett ställe. Det har 
framkommit i IVO-granskningen att det är ett problem med dubbel journalföring. 

Stenne Svensson: så får det ju inte vara. 

Lennart Wilhelmsson: Ädelreformen genomfördes för 29 år sedan. Det borde 
ha åtgärdats tidigare. 

Karin Nordstrand: Gällande dokumentationen så är det lagstiftningen som står i 
vägen. Kommunen har socialdokumentation som omgärdas av socialtjänstlagen. 
Hade kommunen producerats till NPÖ så hade det underlättat. Socialdepartementen 
har kommit med en remiss gällande gemensam dokumentation. 

Helene Andersson: Lyft frågorna även i KPR. Personalen sätter individen i centrum 
men ibland rent lagmässigt ställer det till det då man inte har hela bilden. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Beslutsunderlag 

 RH svar till IVO 210115.pdf(431693) (0)_TMP 
 
Paragrafen är justerad 
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§5 
 
Aktuellt covid-19 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Vid dagens sammanträde lämnas information om  status/utveckling, resurser och 
effekter gällande corona/covid-19-pandemin regionalt. 

Jakob Alström, verksamhetschef Hälso- och sjukvård berättar att Region 
Halland följer noga smittläget i Halland. Halland hade en rejäl ökning av antal 
smittade runt årsskiftet. I slutet på januari gick det ner och nu i februari ligger det 
stabilt högt. Det som oroar oss just nu är att vi ser att den senaste veckan ökar det 
långsamt. Så är det även i övriga Sverige. Hur kommer sportloven påverka 
smittspridningen? Budskapet är att det minskar tyvärr inte utan tendens till ökning. 

Testkapaciteten ligger på  9000 per vecka och av dessa är ca 12-13 procent positiva. 
Testkapacitet är just nu god, vi nyttjar inte hela. Vi följer dag för dag hur 
självprovtagningen nyttjas. Denna veckan nyttjades 75%. Svarstiden följer vi också 
noga och den ligger på 1 dygn. 

Beläggningen på IVA  har varierat under pandemin, inledningsvis våren 2020 hade 
IVA hög beläggning, under sommaren gick den ner och därefter steg den igen under 
hösten 2020. I mitten av januari i år hade IVA en rejäl peak. Nu ligger beläggningen 
på IVA på samma nivå som när det var som mest tufft i våras. Sjukhusen har dock en 
mycket bättre förmåga att omhänderta patienter. 

I Halland är fortfarande medelålder för avlidna hög.  

God tillgång till skyddsutrustning i hela Halland, Region Halland sörjer för 
kommunernas skyddsutrustning. 

Vi har bara fn. ett boende med covid-19-smitta och det är 4 personer i Kungsbacka. 
De har fått vaccin och nu analyseras orsaken. 

Det pågår vaccinering av inskrivna i hemsjukvård och hemtjänst. 
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Lennart Wilhelmsson: Tar man provet själv? Jakob Alström: Ja, det är 
självprovtagning. Men inte på vårdinrättningar. 

Lennart Wilhelmsson: Då är det stor risk för fel. Jakob Alström: Ja, det är korrekt och 
vi är medvetna om det. 

Lennart Wilhelmsson: Har man testa personal frekvent? Jakob Alström: Falkenbergs 
kommun har gjort det. Det pågår diskussion om hur man ska göra angående detta. 

Kerstin Zander: Lennart tar upp viktiga frågor. Men, vad händer med hallänningarna 
som bokade in sig fel angående vaccination? 

Jakob Alström: De kommer att bokas av. Tillgången till vaccin är mindre än regionens 
kapacitet att vaccinera. 

Stenne Svensson: Har regionen inte släppt fram ett för stort spann, 70+? Äldre 
kommer inte fram. De som kommer fram får tid i slutet på mars. Man har spänt bågen 
för hårt. Det borde vara 5 år i taget. 

Karin Nordstrand: I prioriteringsgruppen är det 65+, då ålder en viktig faktor. 
Informationsbreven är utskickade i nedåtgående ordning, så att de ska komma i olika 
omgångar. Tillgång till vaccin ändrades , vilket ledde till att det fanns det färre tider att 
tillgå. Vi har även identifierat att det var problematiskt att erbjuda bokning utan bank-
id, då det möjliggjorde att personer i fel ålderskategori kunde boka in sig förtidigt. 

Patrik T Nilsson: Det är viktigt att vi inte sprider felaktig information. Det har varit 
kaotiskt. Det kommer krävas medborgerlig disciplin. Vi måste samarbeta. 

Helene Andersson: Regionen har bara fått 1/3 av det vaccin som vi initialt har 
planerat för. 

Lennart Wilhelmsson: Det är tillgången på vaccinet som är problemet. Gällande 
bokningen så kunde man inför en kod som man behöver ange. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Paragrafen är justerad 

Page 11 of 16



 Protokoll 
 Sammanträdesdatum 
 2021-02-26 

 
 

   

Regionpensionärsrådet    
 

 
Ordförandes sign Justerares sign Utdragsbestyrkande 

   

§6 
 
Information om  Läkaransvar i hemsjukvården 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Anette Karlsson, verksamhetschef  informerar om läkaransvar i hemsjukvården. 
Projekt ”Läkarmedverkan i hemsjukvården” startade i maj 2015 som ett 
samverkansprojekt mellan kommunerna och Region Halland, finansierat  med 
statliga medel. Från 2018 har projektet drivits av Driftnämnden Närsjukvård och 
läkarinsatsen har enbart kommit från närsjukvården. 

Regionkontoret fick i mars 2019 i uppdrag att utreda hur ”Projekt Läkarmedverkan” 
kan avslutas och föras över i ordinarie drift och behålla de ambitionsökningar 
projektet inneburit. Tiden för det förlängda projektet löpte ut 2020- 12-31. 
Regionstyrelsens hälso- och sjukvårdsutskott beslutade i maj 2020 att uppdraget att 
driva ”Läkaransvar i hemsjukvården” ges till Driftnämnden Närsjukvård som ett 
abonnemangsfinansierat särskilt uppdrag inom Vårdval Halland närsjukvård. 

Uppdraget gäller hela Halland och innefattar att ansvara för läkarinsatser i 
kommunens korttidsboenden samt akuta hembesök för patienter inskrivna i 
hemsjukvården i ordinärt boende med start 2021-01-01. 

Lennart Wilhelmsson: Har vi inte något behov av läkare i Falkenberg, Hylte och 
Laholm.  

Anette Karlsson: Vi har läkare som utgår från Halmstad, Varberg och Kungsbacka. 
Läkarna som utgår från Halmstad täcker upp även för Falkenberg, Hylte och Laholm. 
Tillgängligheten är god. Vi har avstämning med kommunerna en gång i månaden för 
att korrigera och förbättra. 

Patrik T Nilsson: Jag ser det som ett första steg i att utveckla den sk. "nära vården" 
och samverkan med kommunerna. Vi utökar medverkan. Det är jätteintressant 
utveckling av den "nära vården".  KPR är ett bra forum för att samla in synpunkter på 
hur det fungerar. 

Anette:  Precis, det är en utvecklingsbar modell, det går att bygga på. 
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Lennart Wilhelmsson: Det är jättebra! Sverige största sjukhus är hemsjukvården. Det 
är Borgholmsmodellen. Behovet kommer öka allteftersom. Det kommer behövas en 
läkare  i varje kommun. 

Helene Andersson: Ingår palliativa teamet här? 

Anette Karlsson: Nej, men vi kommer se över utvecklingsmöjligheter framöver.  Vi 
håller nu på att sätta uppdraget vi fått från 1 jan i år. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Paragrafen är justerad 
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§7 
 
På gång inom Region Halland 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Ordförande informerar om vad som är på gång inom Region Halland: 

 Region Hallands resultat + 797 milj. pga. statsbidrag och uteblivna kostnader, 
-158 milj. i budgeterade skatteintäkter. Vi kommer behöva överskottet 
framgent till bland annat den så kallade vårdskulden. 

 Framtidens Hälso- och sjukvårdsstruktur (pausat pga. pandemin) 
 Kollektivtrafiken: -230 milj. 2020 och beräknas gå -300 milj. 

2021. Hallandstrafiken har en hög andel av sin kostnadstäckning från 
biljettintäkter. 

 Regionfullmäktige tog 2021-02-24 beslut om att flytta IT-utveckling och drift 
från driftnämnden Regionservice till regionkontoret. 

 Framtagande av RUS och Tillväxtstrategi pågår. RUS:en antas, av 
regionfullmäktige, i april och Tillväxtstrategin till hösten 

 Framtida fonder i EU:s nya programperiod, där vi använder ovan strategier. Vi 
ser dock att vi kommer att få mindre pengar framgent till regional utveckling. 

 Halland sjukhus gör en översyn av palliativa vården – kan bli inspel på RPR 
då den är klar. 

 Ny upphandling gällande Grön Rehab. Avtalet löper ut vid årsskiftet. 
 Pristagare – årets medarbetare –Logistikservice under ledning av Daniel 

Hedeholt. Håller ihop logistiken av skyddsutrustning till regionen och 
kommunerna. 

 SMS-livräddning fr o m 2021-02-14. 
 Markarydsbanan flyttas förmodligen fram till 2027. Det verkar som att det blir 

försenad pga. att trafikverket  anser att tågplan bör göras för mötesspår i 
Knäred. Laholms kommun utvecklar orter och bygger stationer i Veinge och 
Knäred. 

 Viskadalsbanan får en stor upprustning pga. omledning av järnvägstrafik 
under slutskedet av bygget i Göteborg kring Västlänken. Region Halland har 
finansierat delar av Västsvenska paketet där Västlänken ingår. 

 Halmstad - Nässjö – stråkutredning pågår. Tittar på vad kommunerna har för 
utbyggnadsplaner. Vad finns det för potentialer. 

 Arbetet med budget 2022 pågår. Alla politiska partier får 
planeringsförutsättningar. Beslut på regionfullmäktige i juni. 
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Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Paragrafen är justerad 
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§8 
 
Övriga frågor 
 
Ärendet 
Inga övriga frågor. 

 
Paragrafen är justerad 
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